
 

 

 

 

 

Djøf 

Gothersgade133 

1123 København K 

 

Att.: Formand Henning Thiesen og direktør Thomas Therkildsen 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

På vegne af advokat Pernille Aagaard Truelsen og mig selv skal jeg hermed kvittere for brev af 28. 

september 2020 og kopi af brev af 5. oktober 2020 til advokat Claus Guldager. 

 

Vi har ligesom som advokat Claus Guldager, efter modtagelse af brevene, drøftet Forbundets syns-

punkter med Granskningsudvalget. 

 

I forbindelse med modtagelsen af kommissoriet, hvori står at resultat af undersøgelsen vil blive offent-

liggjort, overvejede vi i en dialog med Granskningsudvalget, hvad dette betød, dels for referencer til 

materiale modtaget til brug for undersøgelsen, dels for processen med aflevering af vores beretning.  

 

I denne dialog indgik naturligvis de anbefalinger, som findes i Danske Advokaters vejledning om advo-

katundersøgelser for så vidt angår kontradiktion, og overvejelser i relation til GDPR. Det indgik også i 

overvejelserne, at ekspertudredningen ”Håndtering af covid-19 i foråret 2020” fra januar 2021, bestilt af 

Folketingets Udvalg for Forretningsorden, efter vores oplysninger, ikke havde været sendt i høring forud 

for udgivelsen. 

 

Som advokat Claus Guldager har redegjort for i sin mail af 29. september 2020 til Djøf, blev konklusio-

nen på overvejelserne bl.a., at der ikke skulle foretages høring af myndigheder eller enkeltpersoner før 

Granskningsudvalget fik adgang til beretningen. Samtidig blev det konkluderet, at hvis der i beretningen 

blev rejst kritik mod enkeltpersoner, eller der blev taget forbehold for om enkeltpersoner kunne have 

begået tjenesteforseelser, så ville de pågældende få adgang til beretningen på samme tidspunkt som 

Granskningsudvalget.    
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Vi har forstået, at Granskningsudvalget den 8. oktober 2020 skal drøfte forslag om afholdelse af møde 

med Djøf vedr. advokatundersøgelser på baggrund af Djøf´s henvendelse til Granskningsudvalget.  

 

Et sådant evt. møde vil naturligvis ikke kunne afhjælpe den manglende imødekommelse af ønske om 

kontradiktion for så vidt angår vores advokatundersøgelse, men vi har tillid til, at Djøf´s henvendelse til 

Granskningsudvalget under alle omstændigheder vil have indflydelse på, hvordan vurderinger i vores 

undersøgelse vil blive brugt i forhold til evt. tiltag overfor medarbejdere i centraladministrationen. 

 

Vi kan i øvrigt oplyse, at vores beretning afleveres til Granskningsudvalget fredag den 8. oktober 2020 

om formiddagen. 

 

Kopi af nærværende brev er sendt til Granskningsudvalget. 

 

 

Med venlig hilsen 

 

 

 

Karen-Margrethe Schebye 

 

 


